
oplossing wordt gezocht, en zo werkt
het niet. Dat staat dan nog los van
het beginsel gelijke monniken, gelijke
kappen, waardoor ook werknemers
rechtstreeks gekozen zouden moeten
worden. De één wel en de ander
niet, dat gaat er bij mij niet in.
Ik kom op de financiën. Het is zeer

goed dat de verhouding heffingen-
retributies van 80-20 naar 65-35 gaat.
De komende jaren moet dit
transparant worden. Het moet echt
duidelijk zijn waar de kosten gemaakt
worden en waar de inkomsten
vandaan komen. Dat is best moeilijk,
want waar ligt de grens van
wettelijke en niet-wettelijke taken? Er
is al snel de neiging om veel onder
de wettelijke taken te schuiven,
omdat je dan tenminste gewoon je
heffingen kunt doen. Er breekt dus
een zeer boeiende periode aan. Het
profijtbeginsel zal meer dan vroeger
worden gehanteerd. Wij hopen dat
de gewenste vorm in een aantal
jaren gestalte zal krijgen.
Op de evaluatiepunten kunnen wij

in tweede termijn dieper ingaan. Bij
de overgangsbepalingen in de wet
wordt een termijn van zes jaar
genoemd. Dat betekent dat ik nog
twee verkiezingen moet overleven. Ik
gok op één verkiezing en ik wil er
zelf nog graag bij zijn, dus ik ben
voor een termijn van vier jaar.
De cijfers op bladzijde 12 van de

memorie van toelichting zijn nogal
ingewikkeld. Voor de ontvangsten
kom ik op een totaal van ongeveer
300 mln., terwijl wij ervan uitgaan
dat zij van 267 mln. teruggaan naar
216 mln. Blijkbaar is het een
weerbarstige materie.
In de schriftelijke ronde heb ik

gevraagd naar de reserves. Als zij
groter zijn dan strikt noodzakelijk,
moet het geld aan de leden worden
teruggegeven. Ik heb mijn vraag
laten uittypen, dus het kan niet aan
mijn handschrift hebben gelegen dat
deze vraag niet beantwoord is.
Diverse sprekers hebben het

rapport-Cohen ’’Markt en overheid’’
genoemd. Het zou prettig zijn
geweest als in dit wetsvoorstel iets
zou zijn terug te vinden over de
betere marktwerking en scheiding
tussen markt en overheid, daar waar
dat mogelijk is. Ik had graag gezien
dat er voor een structurele oplossing
was gekozen voor de Databank. Dat
is helaas niet gebeurd. Kies wat
betreft een scheiding van commer-
ciële activiteiten voor een structurele
oplossing. Ik mis dat in het wets-
voorstel. Daar wil ik via een aantal

amendementen enige duidelijkheid
over verschaffen. Het kan namelijk
niet zo zijn dat die valse concurrentie
op basis van publieke taken
gecontinueerd kan worden. Ik heb
een aantal amendementen inge-
diend, medeondertekend door de
PvdA en de VVD, om daar verbete-
ring in aan te brengen.
Wat betreft de landbouw en

visserij steunen wij het amendement
om deze niet onder de heffingen te
laten vallen.
Zolang er nog geen structurele

regeling is wat betreft die Databank,
is het volgens mij wenselijk dat de
minister een bindende aanwijzings-
bevoegdheid krijgt inzake de tarieven
van de Databank. Kan de staatssecre-
taris verder nog haar opvatting
geven over het eventueel geven van
een aparte entiteit aan het handelsre-
gister? Dat zou misschien niet zo gek
zijn.
Over de amendementen het

volgende. Via het amendement op
stuk nr. 23 wil ik bezwaar aantekenen
tegen de termijn van acht weken.
Wanneer iemand een klacht heeft
over valse concurrentie, moet hij
binnen acht weken reageren. Het zal
echter vaak zo zijn dat voordat
iemand in de gaten heeft dat hij op
valse wijze wordt beconcurreerd, die
acht weken al voorbij zijn. Ik stel
daarom voor om die termijn van acht
weken te laten vervallen.
In het amendement op stuk nr. 22

wordt toegevoegd ’’direct of
indirect’’ in handen van de kamers
van koophandel. Het gaat daarbij om
een scheiding van commerciële
activiteiten door de kamers van
koophandel. Dat moet ook niet via
een omweg kunnen. Daarom moet
ook het woord ’’indirect’’ worden
toegevoegd.
Het amendement op stuk nr. 24

stelt dat geen bewerking mag
worden uitgevoerd door de kamers
van koophandel van de Databank,
want dat is in strijd met artikel 36.
Het amendement op stuk nr. 25

stelt dat bepalingen van deze wet
ook van toepassing zijn op instellin-
gen die door de kamers met de
uitvoering van een deel van hun
taken als bedoeld in de artikelen 29
t/m 35 worden belast. Er mag dus
geen sprake zijn van een omweg
door een deel van de taken door
iemand anders te laten uitvoeren.
Ook op die instellingen zijn dan
eventueel de wetsartikelen die
betrekking hebben op de kamers van

koophandel en fabrieken van
toepassing.
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De voorzitter: Hiermee zijn wij aan
het eind van de eerste termijn van de
kant van de Kamer. Volgens het
schema van vandaag zal de
staatssecretaris rond vier uur
antwoorden. Misschien kunnen wij
het totale debat dan voor de
avondpauze afronden en anders
betrekkelijk vroeg in de avond.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De vergadering wordt van 12.05 uur
tot 13.15 uur geschorst.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Aan de orde is de beëdiging van
twee plv. griffiers der Kamer.

De voorzitter: Mevrouw Mattijssen
en de heer De Lange zijn in het
gebouw der Kamer aanwezig
teneinde de voorgeschreven eden
respectievelijk verklaringen en
beloften af te leggen.
Ik verzoek de heer griffier hen

binnen te leiden.

Nadat mevrouw Mattijssen en de
heer De Lange door de griffier zijn
binnengeleid, leggen zij in handen
van de voorzitter de voorgeschreven
verklaringen en beloften respectieve-
lijk eden af.

De voorzitter: Ik wens u geluk met
de aanvaarding van uw functie.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Gisteren zijn twee
punten overgebleven, waarvoor mijn
excuses. Gisteren was er tijdens de
regeling zo’n snelle afloop van zaken
en werd er zo opgelucht ademge-
haald omdat er helemaal niet
gestemd hoefde te worden, dat ik
vergat dat er misschien in het kader
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